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INTERJÚ 
Koncz Zsófia, térség or-
szággyűlési képviselője, a 
Kulturális és Innovációs 
Minisztérium családokért 
felelős államtitkára osztja 
meg gondolatait, a csa-
ládbarát politika fontos-
ságáról. Cikkünk a 9. olda-
lon olvasható.

MEGÚJULT 
Megújult a református 
templom és a gyülekezeti 
ház. Ebből a jeles alkalom-
ból a Szerencsi Reformá-
tus Egyházközség október 
20-án ünnepi istentisztele-
tet tartott. Cikkünk a 4. 
oldalon olvasható.

Szerencsi Rákóczi Zsigmond Református Két Tanítási Nyelvű Általános 
Iskola Alapfokú Művészeti Iskola és Óvoda már tíz éve  

a Tiszáninneni Református Egyházkerület fenntartásában működik.  
Cikkünk a 3. oldalon olvasható.



A bibliotéka vezetője, Tamásné Szabó Klára elmondta, hogy a novem-
ber 15-16. között megtartott helyi program több mesevetítéssel és kreatív 
foglalkozással várta a látogatókat. „Az első nap helyi óvodás csoportok 
érkeztek hozzánk, akik Borka és a varázsruha című mese több epizódját 
nézték meg. Ezután Borka-színezők segítségével kreatív foglalkozást tar-
tottunk számukra. Délután pedig a Ludas Matyi rajzfilmet vetítettük, 
amely szintén elnyerte a gyerekek tetszését” – számolt be az esemé-
nyekről. A rendezvény másnap is folytatódott, amikor a Rákóczi-vár Ga-
léria Kávézóban magyar népmeséket és Mátyás király történeteit vetí-
tették. „Aki esetleg pénteken nem tudott eljönni, az szombaton 
bepótolhatta a mesenézést” – tette hozzá a könyvtár vezetője. 

Az esemény egyik fontos célkitűzése az volt, hogy a gyermekek és szü-
leik felfedezzék a könyvtár sokoldalú szolgáltatásait. „Szeretnénk minél 
több óvodást és kisiskolást bevonzani a könyvtárba, hogy később a szü-
leikkel együtt is visszatérjenek. Itt nemcsak könyvet kölcsönözhetnek, 
hanem például diafilmeket is, amelyeket otthon is megnézhetnek” – ma-
gyarázta Tamásné Szabó Klára. Az eddigi visszajelzések pozitívak, a részt-
vevők és a könyvtár munkatársai egyaránt sikeresnek értékelték az ese-
ményt. „Intézményünk látogatottsága az utóbbi időben növekszik, és 
egyre több könyvet kölcsönöznek. Fontosnak tartjuk, hogy a szülők is-
merjék fel: a mesék és a könyvek nemcsak szórakoztatóak, hanem a gye-
rekek fejlődéséhez is elengedhetetlenek. Egy olvasni szerető gyerek na-
gyobb eséllyel lesz jó tanuló az iskolában” – emelte ki Tamásné Szabó 
Klára. A szerencsi könyvtár jövőre ismét csatlakozni fog az országos 
programhoz.

A Szerencsi Városi Könyvtár idén először vett részt az 
Országos Rajzfilmünnep programjában, amely számos 
helyszínén hozza közelebb a klasszikus és kortárs rajzfil-
mek világát a gyermekekhez és családokhoz. Az esemény 
célja, hogy a mesék segítségével közösséget építsen, va-
lamint a könyvtár szolgáltatásaira irányítsa a figyelmet.
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A zenekar tavaly már fontolgatta, hogy jótékonysági koncertet szervez, 
de a tervezett fellépések végül nem valósultak meg. Az idei adventi idő-
szakra azonban sikerült összehangolniuk mindent a helyi szervezőkkel 
és már gőzerővel készülnek a fellépésekre. A helyszíneket úgy tervezték 
meg, hogy ne csak a szerencsi embereket, hanem a lehető legszélesebb 
közösséget érjék el. 

A koncertekre több helyszínen kerül sor, többek között Miskolcon, Sáros-
patakon és Szerencsen. A belépőkből, valamint az adományokból befolyt 
összeget teljes egészében egy beteg gyermek megsegítésére fordítják.  
A közösségi és művelődési házakban a belépődíjat, míg az egyházi helyszí-
neken a perselypénzt ajánlják fel a nemes célra. A zenekar számára most 
az a cél, hogy az adventi időszakban a karácsony szellemiségéhez hűen for-
dítsanak időt és energiát a rászorulók támogatására. Az összegyűjtött ado-
mányokat még karácsony előtt szeretnék átadni a kiválasztott családnak. 

Helyszínek és időpontok: 
– 2024. december 1. (vasárnap) 11 óra, Tiszalúci Református Imaház 
– 2024. december 1. (vasárnap) 13.30 óra, Taktabáji Református Imaház 
– 2024. december 1. (vasárnap) 15 óra, Csobaji Református Templom 
– 2024. december 7. (szombat) 16 óra, Nagyvarsány, Közösségi Ház 
– 2024. december 13. (péntek) 17 óra, Sárospatak, Árpád Vezér Gim-

ná-zium és Kollégium 

– 2024. december 15. (vasárnap) 13-16 óra között, Szerencs, Rákóczi-
vár adventi gyertyagyújtás 

– 2024. december 21. (szombat) 18 óra, Szerencs, református temp-
lom.

A szerencsi Rosabelle zenekar idén karácsonyi koncert-
sorozattal készül, amelynek célja, hogy segítséget nyújt-
sanak egy beteg gyermek számára.

SZERENCSI HÍREK • 2024. november 29. XXXIX. évfolyam 11. szám • Felelős szerkesztő: Nagy István • Tördelés: Németh Pál • Szerkesztőség címe (postacím): 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. (Szerencsi 
Polgármesteri Hivatal) • Telefon és hirdetésfelvétel: 47/565-236, ügyeleti telefon: 20/340-6089 • E-mail: szerencsihirek@szerencs.hu • Honlap: www.szerencsihirek.hu • Kiadja: Szerencs Város Önkormányzata 
3900 Szerencs, Rákóczi út 89. • Felelős kiadó: Kiss Attila polgármester • Nyomda: Serenity Solution Kft. • Ingyenes kiadvány, megjelenik 3800 példányban. • A lapból értesüléseket átvenni, írásokat újraközölni 
kizárólag a szerkesztőség hozzájárulásával vagy a forrás megjelölésével lehet. • A lapban megjelent hirdetések tartalmáért a szerkesztőség nem vállal felelősséget. • ISSN 1216-3066 
Lapunkat rendszeresen szemlézi: 

JÓTÉKONYSÁGI KONCERTSOROZAT

KÖZÖSSÉGÉPÍTÉS A KÖNYVTÁRBAN

Jótékonysági koncertsorozatra indul a szerencsi Rosabelle zenekar

A könyvtárat népszerűsítik a gyermekeknek
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A megjelenteket az iskola igazgatója, Ráczné 
Váradi Éva köszöntötte. Beszédében elhangzott, 
hogy a fenntartó és az oktatási intézmény tíz éves 
együttműködése minden szempontból igazi siker-
történetnek számít. Az iskola tanulói létszáma az 
elmúlt tíz évben jelentősen nőtt: 2010-ben 440 di-
ák vett részt az általános képzésben, idén októ-
berben már 555-en vannak, a művészeti képzés-
ben pedig 313 fő tanul. Az óvodában jelenleg  
52 csöppség fejlődik. Az igazgató kiemelte, hogy 
2011 óta Kiváló Akkreditált Tehetségpontként te-
vékenykednek, hat különböző területen végezve 
tehetséggondozást változatos műhelyek kereté-
ben. 2017 szeptemberétől az intézmény Kistérségi 
Tehetség Központtá vált, amelynek céljai közé tar-
tozik a régiós intézmények tehetséggondozó mun-
kájának támogatása, mentorálása mind belföldön 
és külföldön. 2017-ben és 2018-ban is elnyerték a 
Felső-magyarországi Református Tehetség Tanács 
által kiírt, az Év Tehetséges Intézménye címet. Az 
idén a több évtizedes, kiemelkedő tehetséggon-
dozási tevékenysége révén az intézmény elnyerte 
a Minősített Tehetséggondozó Műhely címet is, 
amelyből országszerte mindössze 50 található. Ez-
zel a hazai tehetséggondozás élvonalába került, 
így lehetőség nyílik a tehetségek támogatására, 
fejlesztésére, ösztöndíjakkal való segítésére és 
meghívásos pályázatokon való részvételre. A diá-
kok mellet a pedagógusok folyamatos önképzé-
sére is ügyelnek. A két tannyelvű oktatás tavaly új 
szintre lépett ugyanis az iskola 2023-tól az Euro -
exam Nyelvvizsgaközpont partnerintézménye lett, 
így hivatalos nyelvvizsgahelyszínként is működik. 
A két tannyelvű programban részt vevő nyolcadi-
kos diákok középfokú nyelvvizsgával fejezik be ta-
nulmányaikat. Az iskola művészeti képzése is kie-
melkedő: a hangszigetelt tantermekben a diákok 
15 különböző hangszeren tanulhatnak. Az intéz-
mény tanulmányi átlaga több mint 4,5. A sportra 
is nagy hangsúlyt fektetnek. A tanulók hatféle 
sportág közül választhatnak: kosárlabda, atlétika, 
labdarúgás, röplabda, kézilabda és szivacskézilab-
da. A diákok rendszeresen kiemelkedő eredmé-
nyeket érnek el megyei és országos szinten is. 

A jubileumi eseményen nyitó áhítatot mondott 
Börzsönyi József, a Zempléni Református Egyház-
megye korábbi esperese. Beszédében emlékezte-
tett arra, hogy a tíz évvel ezelőtti iskolai átalakulást 
nemcsak az emberi akarat eredménye volt, hanem 

a hit és a közösség ereje is segítette. A kezdeti ne-
hézségek ellenére az intézmény fejlődött, és ez idő 
alatt Isten segítsége és áldása érezhető volt a min-
dennapokban. 

Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselő-
je, a Kulturális és Innovációs Minisztérium csalá-
dokért felelős államtitkára köszöntőjében meg-
osztotta személyes kötődését az iskolához, 
amelyet diákként maga is szeretettel látogatott. 
Az elmúlt évek eredményeit méltatta, például a 
felújított helyi református templomot és gyüleke-
zeti házat, valamint a nemrégiben megnyílt refor-
mátus óvodát. Büszkeséggel szólt az iskola két ta-
nítási nyelvű programjáról, a művészeti oktatásról 
és arról, hogy az intézmény idén minősített tehet-
séggondozó műhely lett, ami a tanárok és diákok 
közös erőfeszítésének köszönhető.  

Ábrám Tibor, a Lévay József Református Gim-
názium és Diákotthon főigazgatója, a TIREK egy-
kori főgondnoka köszöntőjében visszautalt a tíz 
évvel ezelőtti egyházi vezetőkkel és a világi elöljá-
rókkal folytatott őszinte és közös látást kialakító 
beszélgetésekre, amelyek ma is alapját képezik az 
intézmény fejlődésének. Három jellemző értéket 
emelt ki a Rákóczi iskolával kapcsolatban: a céltu-
datosságot, a sokszínűséget és a kiválóságra való 
törekvést. Azt kívánta, hogy az intézmény a jövő-
ben is őrizze meg ezeket. 

Molnár Pál, a TIREK jelenlegi főgondnoka kö-
szöntőjében hangsúlyozta, hogy az életben nem 
az anyagi javak halmozása a legfontosabb, hanem 
az, hogy maradandó értékeket, gondolatokat és 
példát adjunk át embertársainknak. Köszönetet 
mondott az elődök munkájáért, amelyre az intéz-
mény tovább építhetett, és elismerte az eddigi fej-
lesztéseket. Kiemelte azonban, hogy vannak még 
megoldásra váró feladatok, például a tornaterem 
hiánya, amelyet szeretne, ha az ő vezetése alatt si-
kerülne megvalósítani. Úgy vélte, a fizikai aktivitás 
és a sport is fontos része a nevelésnek, ahogy a 
lelki fejlődés is, amelyhez az iskola vezetése és a 

lelkipásztorok jelentős támogatást nyújtanak. 
Balázs Pál református lelkipásztor köszöntőjé-

ben három kulcsszót hangsúlyozott: áldás, fele-
lősség és befogadókészség. Elmondta, hogy bol-
dog lelkipásztorként éli meg szolgálatát, mert a 
gyülekezete olyan intézményekkel van körülvéve, 
amelyek erősítik a közösséget. Kiemelte, hogy 
mekkora áldás, amikor a gyülekezeti tagok, gyer-
mekek és szülők együtt vesznek részt az isten-
tiszteleteken. A felelősségről szólva hangsúlyoz-
ta, hogy a gyülekezet tagjai elkötelezetten 
dolgoznak a gyermekek hitbeli fejlődéséért és a 
közösség megőrzéséért. A befogadókészséget 
pedig abban látja, hogy a gyülekezet szeretettel 
és testvérként fogad mindenkit, aki csatlakozni 
szeretne. 

Fukász László, a TIREK tanügyi tanácsosa kö-
szöntőjében arra buzdított, hogy bízzanak Isten 
kegyelmében és gondviselésében, amely lámpás-
ként világítja meg az előttük álló utat. Hangsú-
lyozta, hogy az elkötelezett pedagógusok képe-
sek lesznek a jövő kapuin bevezetni a 
közösséget, és a diákok – mint a jövő egyházá-
nak építői – felekezeti hovatartozástól függetle-
nül építik majd Isten népét. 

Hegedűs Aranka, az intézmény lelkésze kö-
szöntőjében a keresztény nevelés fontosságát 
hangsúlyozta, különös tekintettel arra, hogy a 
hitoktatás és a gyerekek lelkigondozása hosszú 
távon is eredményeket hoz. Elmondta, hogy szá-
mára nagy öröm, amikor egykori hittanosai szü-
lőként térnek vissza, és bizalommal hozzák gyer-
mekeiket az intézménybe. Ez a bizalom és a 
visszaemlékezések igazolják, hogy a keresztény 
oktatásnak van értelme, még ha annak gyümöl-
csei nem mindig azonnal láthatók. 

A köszöntők után Égerházy László erdőbényei 
fafaragó mester bemutatta az iskola felkérésére 
készített magyar címert, ami végül az intézmény-
ben kap majd helyet. Az esemény végül az iskola 
tanulóinak műsorával ért véget.

A Szerencsi Rákóczi Zsigmond Refor-
mátus Két Tanítási Nyelvű Általános 
Iskola Alapfokú Művészeti Iskola és 
Óvoda már tíz éve tartozik a Tiszánin-
neni Református Egyházkerület (TIREK) 
fenntartása alá. Ebből az alkalomból 
ünnepi gálát rendeztek október 22-én 
a Rákóczi-vár színháztermében.

TÍZÉVES SIKERTÖRTÉNET A RÁKÓCZI ISKOLÁBAN

A diákok és tanárok gálaműsora
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A Vizsolyi Református Egyházközség temploma és a Vizsolyi Biblia köré 
szervezett egyházkerületi fejlesztések részeként, a Tiszáninneni Református 
Egyházkerület közreműködésével, a kormány támogatásával sikerült két 
év alatt megújítani a szerencsi református templom belső terét, amely rossz 
állapotban volt. Emellett megújult dr. Börzsönyi József, a Zempléni Refor-
mátus Egyházmegye korábbi esperese által „találkozás háza” néven em-
legetett gyülekezeti ház és annak környezete is. 

Rácsok András püspöki titkár a beruházás kapcsán kiemelte, hogy a fej-
lesztések célja egy olyan kulturális útvonal kialakítása volt, amely végig-
kalauzolja a látogatókat a vizsolyi központú Károli Biblia útvonalon. Ennek 
az útvonalnak köszönhetően a nevezetességek méltó környezetben válnak 
megtekinthetővé, és az egyházi szálláslehetőségek révén akár többnapos, 
tematikus kirándulások célpontja is lehet Vizsoly, Gönc, Sárospatak és Sze-
rencs. A szerencsi református gyülekezetnél a kapcsolatot Rákóczi Zsig-
mond sírhelye jelenti, aki a Károli Biblia nyomtatásának szponzora volt. 

Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselője, a Kulturális és Innová-
ciós Minisztérium családokért felelős államtitkára hangsúlyozta, hogy a 
szerencsi egyházközösségek sok területen együtt dolgoznak a várossal. 
Mint elmondta, a református egyház nemcsak a hit és lelki jólét erősítésé-
ben vesz részt a településen, hanem fontos szerepet tölt be a gyermekek 
oktatásában, nevelésében és az idősek ellátásában is. Az államtitkár hoz-
zátette, hogy a megújult református templom és közösségi ház mellett ta-
valy egy új református óvoda is megnyitotta kapuit, valamint lezárult a Sze-
rencsi Rákóczi Zsigmond Református Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola, 
Alapfokú Művészeti Iskola és Óvoda energetikai fejlesztése is. 

Panyi Miklós, a Miniszterelnökség parlamenti és stratégiai államtitkára 
beszédében elmondta, hogy a magyar kormány mintegy 200 millió forinttal 
támogatta a templom belső felújítását, valamint a gyülekezeti ház és annak 
környezete megújítását. Az államtitkár a település és a régió történelmét 
felidézve a vidéket az „óriások földjének” nevezte, ahol olyan emberek éltek, 
akik a magyar szabadság és függetlenség jelképei, valamint a nemzet kie-
melkedő vezetői voltak. 

Kiss Attila polgármester köszöntőjében elmondta, jó a kapcsolat a helyi 
református egyházközség és az önkormányzat között majd reményét fe-

jezte ki, hogy ez a jövőben is így marad. Kiemelte, hogy az egyházközség-
nek nemcsak múltja, hanem jelene és jövője van Szerencsen. 

Az eseményen Barna Sándor, a Tiszáninneni Református Egyházkerület 
püspöke hirdetett igét, aki arról szólt, bár lehet imádkozni otthon is, a temp-
lomban az emberek együtt lehetnek a gyülekezet közösségével, s bátorít-
hatják, vigasztalhatják egymást. Az istentiszteletet a helyi református iskola 
diákjainak műsora és dr. Korondi Klára szavalata tette még ünnepélyesebbé. 

Balázs Pál, a Szerencsi Református Egyházközség lelkipásztora a fel-
újítási munkákról elmondta, hogy a gyülekezeti házban megújult mind a 
külső, mind a belső homlokzat, a fűtési rendszer, és kicserélték az elekt-
romos vezetékeket és a nyílászárókat. A templom belső tere is korsze-
rűsítésen esett át: eltávolították a falakon lévő penészt, majd páraáte-
resztő festékkel vonták be őket. A nyílászárók cseréje mellett a 
padlózatot is felújították. A felújítás a padozatot és az orgonát is érin-
tette: az orgona új sípokat kapott a karbantartás során, továbbá egy 
multimédiás rendszert is beépítettek a templomba, amely lehetővé teszi 
az istentiszteleteken részt vevők számára, hogy kivetítve láthassák az 
igék és énekek szövegét. A padozat festését a gyülekezet egyik presbi-
tere végezte el önkéntes munkában. A szószék koronája is jelentős res-
tauráláson esett át. Sikerült feltárni az 1900-as években felvitt festék 
alatt az eredeti, 1770-es évekből származó mintázatot. Ezen felül helyre-
állították a kripta eredeti lépcsőjét, továbbá modern, de odaillő LED-es 
világítást kapott, és szellőzőrendszert is kialakítottak a sírkamrában.

Megújult a református templom és a gyülekezeti ház. 
Ebből a jeles alkalomból a Szerencsi Református Egyház-
község október 20-án ünnepi istentiszteletet tartott.

MEGÚJULT A REFORMÁTUS TEMPLOM

A kormány 200 millió forinttal támogatta a felújítást

Barna Sándor, a Tiszáninneni Református Egyház-
kerület püspöke Az ünnepi istentiszteleten teljesen megtelt a templom
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A „Generációk Együttműködése a Versenyképes Jövőért” című konferen-
cia keretén belül november 15-én megrendezésre kerülő díjátadó ünnepsé-
gen, átadásra került a 2024. évi Idősbarát Önkormányzat díj, az Emberi mél-
tóság védelméért díj, a Monspart Sarolta díj az Idősekért, a Családbarát 
Munkahely és a Családokért díj is. Ez utóbbit vehette át Kecskésné Nagy 
Edit, amit Hankó Balázs, a Kulturális és Innovációs Minisztérium minisztere 
adományozott a részére. A szerencsi városi óvoda igazgatója elmondta, 
hogy a díj elnyerése számára hatalmas meglepetés volt és rendkívül meg-
hatódott, mikor értesült róla. Az elismerést, – emléklapot és emlékplakettet 
– ünnepélyes díjátadó keretében a Szépművészeti Múzeumban, a Kulturális 
és Innovációs Minisztérium családokért felelős államtitkár Koncz Zsófia és 
Dukai Miklós, a Közigazgatási és Területfejlesztési Minisztérium államtitkára 
nevében Beneda Attila családügyekért felelős helyettes államtitkár adta át. 

Az igazgató szakmai életútja valóban figyelemre méltó, hiszen 44 éve 
elkötelezett hittel és szakma iránti szeretettel, alázattal és hivatástudattal 
végzi munkáját. Óvodapedagógusi és vezetői felelősségéhez szorosan 
hozzátartozik a gyerekek és ezáltal a családok további nyomon követése 
az óvodáskort követő időszakban is. Önként feladatot vállalt a volt óvo-
dása családjának segítésében. Ebben a nemes feladatban közreműködött 
Jakab Ferencné gyógypedagógus is, aki szintén az intézmény dolgozója. 
„Elkötelezett vagyok szakmám iránt. Hiszem, hogy csendben alázattal, 

emberek iránti érzékeny lélekkel lehet eredményeket elérni. Ez a hitvallás 
erősített abban, hogy ezt az elismerést a családokkal, a sikeres közös 
munka eredményeként kaptam. Ezért számomra természetes, hogy a díj-
jal járó 500 000 Ft pénzjutalmat teljes egészében a Szerencsi Óvoda és 
Bölcsőde fejlesztésére ajánlom fel. Az összeget a játszóterek felújítására 
fordítom, mely évek óta tervben van az intézményben” – zárta gondo-
latát az igazgató.

Családokért Díj elismerésben részesült Kecskésné Nagy 
Edit, a Szerencsi Óvoda és Bölcsőde igazgatója.

ELISMERÉSBEN RÉSZESÜLT 
AZ ÓVODAVEZETŐ

Sütő Szilvia óvodapedagógus elmondta, az 
ünnepség célja az volt, hogy a magyar és német 
hagyományokat összekapcsolva egy olyan mű-
sort mutassanak be a szülőknek, amely mind a 
két kultúra értékeit összekapcsolja. A megjelen-

tek libás mondókákat, verseket és táncokat lát-
hattak, amelyek mind a Márton-naphoz kapcso-
lódtak. A felkészülés közel három hetet vett 
igénybe, hogy a csöppségek – akik között so-
kan még három év alattiak –, magabiztosan 

szerepelhessenek. A Csalogány csoport, amely 
egyetlen német nemzetiségi csoportként mű-
ködik az intézményben, különleges nyelvi prog-
ramot követ. A foglalkozások során a gyerekek 
németül is tanulnak.  

Az ünnepség zárásaként Árvay László, Sze-
rencs Város Német Nemzetiségi Önkormányza-
tának elnöke egy laptoppal ajándékozta meg a 
Csalogány csoport pedagógusait, amit a jövő-
ben az oktatás során fognak felhasználni.

MÁRTON-NAP AZ ÓVODÁBAN

Koncz Zsófia, Kecskésné Nagy Edit és Beneda Attila családügyekért fe-
lelős helyettes államtitkár

Kecskésné Nagy Edit és Árvay László

A Csalogány csoport Márton-napi ünnepsége

A Szerencsi Óvoda és Bölcsőde Gyárkerti épületének Csalogány csoportja 
november 12-én Márton-napi ünnepséggel készült a szülők és meghívott 
vendégek számára.
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A tanulók nevében Dobos Bence mondott köszönetet az iskola tanárai-
nak: Nádasdy Ádám Ars poetica című versét szavalta el. Ezt követően Csider 
Andor, a Szerencsi SZC Műszaki és Szolgáltatási Technikum és Szakképző Is-
kola igazgatója köszöntötte a megjelenteket és szólt a végzősökhöz. „Ami-
kor a szalagra néztek, gondoljatok arra, hogy ez nem csak egy jelkép, hanem 
egy elkötelezettség is arra, hogy a jövőben is folytatjátok az ismeretszerzést, 
amely segít benneteket álmaitok megvalósításában” – mondta az igazgató. 
Hozzátette: A legjobb befektetés a tanulás. A négy és negyven filozófiáját 
tartsák szem előtt, ami egyszerű, mégis hatékony megközelítés az élet 
egyensúlyának megteremtésére és a döntések prioritásainak meghatáro-
zására. „Mindig emlékezzetek azokra az értékekre, amiket itt a szerencsi 
műszakiban megtanultatok” – zárta gondolatait Csider Andor. 

A továbbiakban a diákok verses-zenés műsorral kedveskedtek a közön-
ségnek, megköszönve mindazt, amit tanáraiktól, iskolájuktól és szüleiktől 
kaptak az évek során. A szalagtűzés szertartása után a végzősök keringő 
és modern táncprodukciókat adtak elő, melyeket a közönség lelkes tapssal 
jutalmazott.

SZALAGAVATÓ A MŰSZAKIBAN

A szalagtűzés pillanatai

A Szerencsi SZC Műszaki és Szolgáltatási Technikum és 
Szakképző Iskola november 16-án tartotta meg a szalaga-
vatóját. Az ünnepi eseménynek a Kulcsár Anita Sportcsar-
nok adott otthont, ahol négy végzős osztály, összesen  
65 diák állt a reflektorfényben, hogy megkezdje hivatalosan 
is búcsúját középiskolás éveitől.

Kiss Attila polgármester köszöntőjében a szociális munkások áldozatos 
munkáját méltatta, személyes tapasztalatokkal is alátámasztotta az el-
látás kihívásait és jelentőségét. A polgármester elmondta, családi törté-
nések miatt közvetlenül is szembesült az idősek és betegek gondozásá-
nak testi, lelki terheivel. Elmesélte, hogy édesanyja feladta munkahelyét 
nagymamája ápolása érdekében, ami komoly áldozatokkal járt, és később 
nagyapjának ellátása is hasonló nehézségeket okozott a családnak.  

Ezeken a példákon keresztül érzékeltette, milyen hatalmas felelősséget 
vállalnak a szociális dolgozók, akik sok mindent feláldoznak azért, hogy 
másokon segíthessenek. Kiss Attila kiemelte a városban működő intéz-
ményhálózatot, amelyben önkormányzati, egyházi, magánfenntartású és 
civil szervezetek egyaránt részt vesznek. Hangsúlyozta, hogy az ellátás 
ugyan nem tökéletes, de példaértékű és jelentős támogatást nyújt a rá-
szorulók számára. Legvégül hangsúlyozta, hogy a szociális dolgozók pó-
tolhatatlan szerepet töltenek be a társadalomban és munkájuk elismerése 
nemcsak az ünnepek alkalmával, hanem az év minden napján fontos. 

A köszöntést követően kerültek átadásra az elismerések. Oklevélben 
részesült: Schuller Istvánné (Szántó J. Endre Egyesített Szociális és Egész-
ségügyi Intézet Szociális és Gyermekjóléti Alapszolgáltatási Központ), Ko-
vács Margit (Gyémántkapu Idősek Otthona), Bém Jánosné (Tiszáninneni 
Református Egyházkerület Szerencsi Idősek Otthona), Börzsönyi Áron Dá-
niel (támogató szolgálat), Tóth Ferencné (házi segítségnyújtás) és Baksi 
Edina (Együtt a Sérült Emberekért Alapítvány). Az ünnepségen műsort 
adott a Bolyai János Katolikus Általános Iskola tanulói és pedagógusai. 
Az eseményt végül közös ebéd zárta.

November 12-e a szociális munka napja. Már hagyo-
mány Szerencsen, hogy a dátumhoz közeli időpontban 
rendez ünnepséget Szerencs Város Önkormányzata.  
A Rákóczi-vár színháztermében november 15-én megtar-
tott eseményen köszöntötték azokat, akik az év minden 
napján elkötelezett szolgálatot nyújtanak.

A SZOCIÁLIS DOLGOZÓKAT KÖSZÖNTÖTTÉK

A kitüntetettek

Az eseményt végül közös ebéd zárta
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Első alkalommal érkezett május 25-én Sze-
rencsre a Richter Egészségváros, ahol a Rákóczi 
úton és a várkertben gyűjtötték az adomány-
pontokat a résztvevők a Szántó J. Endre Egye-
sített Szociális és Egészségügyi Intézet (ESZEI) 
részére. A lakossági összefogásának köszönhe-
tően a nap végére közel 16 millió forint gyűlt 
össze. 

Dr. Bobkó Géza, az ESZEI igazgató főorvosa 
elmondta, hogy a Richter helyi programja során 
gyűjtött összeget az intézmény fejlesztésére 
fordították. Beszereztek egy új csontritkulás-
szűréshez szükséges műszert, amely a reuma-
tológiai szakrendelésen már elérhető. A vizsgá-
latok ingyenesen, beutaló nélkül vehetők 
igénybe, időpontfoglalás azonban minden eset-
ben szükséges, amit az ESZEI-ben lehet kérni. 
Ezen kívül az egynapos sebészet számára vásá-
roltak egy új sterilizáló készüléket. Emellett egy 
új 24 órás Holter EKG készüléket is beszereztek, 
amely a szívproblémák pontos diagnózisát se-
gíti, mivel a korábbi készülék meghibásodott. 
Legvégül pedig egy új térdízületi műtétekhez 

szükséges műszer vásárlására is futotta az ösz-
szegből, amely a korábbi, elhasználódott esz-
közt váltotta fel. 

Az új berendezéseket november 21-én meg-
tekintette Koncz Zsófia, a térség országgyűlési 
képviselője, a Kulturális és Innovációs Miniszté-
rium családokért felelős államtitkára, Kiss Attila, 
Szerencs város polgármestere, Varkoly Ádám al-
polgármester és Schaff Erika, a Richter Gedeon 

területi képviselője. Dr. Bobkó Géza részletesen 
bemutatta az új eszközök működését a megje-
lenteknek. Hangsúlyozta, hogy ezek a fejleszté-
sek nélkülözhetetlenek az intézmény korszerű 
és hatékony működéséhez, és hálás a támoga-
tásért a Richternek, valamint a programban 
résztvevőknek. A program zárásaként Schaff 
Erika elismerő oklevelet vehetett át a rendelő-
intézet és az önkormányzat részéről.

Átadták a Richter Egészségváros támogatásából vásárolt új orvosi műsze-
reket az ESZEI-ben.

Balról jobbra: Bobkó Géza, Schaff Erika, Koncz Zsófia és Kiss Attila

ÚJ ORVOSI ESZKÖZÖK AZ ESZEI-BEN

Magyarország átfogó egészségvédelmi szűrőprogramja hazánk legna-
gyobb humanitárius formájában működő egészségvédelmi programja, 
amely a lakosság számára ingyenesen biztosítja az átfogó szűrővizsgála-

tok elvégzését, életmód tanácsadást a szakmai irányelvek betartásával. 
A szerencsi helyszínen egy közel 20 méteres szűrőkamion állt a rendel-

kezésre, amely ötvenféle vizsgálatot kínált a résztvevőknek. Dankovics 
Gergely, a MÁESZ programigazgatója szerint a siker titka nemcsak abban 
rejlik, hogy ingyenes, hanem abban is, hogy várólista nélkül, gyorsan és 
hatékonyan egy átfogó vizsgálati képet lehet elvégezni saját egészségi ál-
lapotunkról. „Most már több mint 2800 helyszínnél járunk, 800 ezer ma-
gyar állampolgár részvételét tudhatjuk magunk mögött” – mondta Dan-
kovics Gergely. Hozzátette: Szerencsen többek között kardiológiai, 
szemészeti, fogászati és laborvizsgálatokra volt lehetőség. A szűrőkamion 
melletti fűtött sátrakban az érdeklődők anatómiai bemutatókon vehettek 
részt, egészséges életmóddal kapcsolatos tanácsokat kaphattak, és rend-
őrségi KRESZ-gyakorló feladatokkal ismerkedhettek meg. Dankovics Ger-
gely kiemelte, hogy már reggel 9 órakor megtelt az előregisztrációs lista, 
amely a program sikerét mutatja. Ez a speciális szűrőkamion minden év-
ben különböző fesztiválokra, lakossági, illetve a magyar gazdaságot meg-
határozó cégközpontokba is ellátogat. A szerencsi program a BENU Családi 
Életmód Nap alkalmából valósult meg. 

Varkoly Ádám, Szerencs alpolgármestere a helyi egészségnapon el-
mondta, hogy az ilyen szűrőnapok rendkívül fontosak, különösen a pre-
venció szempontjából. Az alpolgármester hangsúlyozta, hogy a jövőben 
is szeretnének rendszeres ingyenes szűrővizsgálatokat biztosítani a lakos-
ságnak, ezért ő maga is részt vett több vizsgálaton, hogy személyes pél-
dájával is népszerűsítse a megelőzés fontosságát.

EGÉSZSÉGÜGYI SZŰRŐNAP SZERENCSEN
Magyarország átfogó egészségvédelmi szűrőprogramja 

(MÁESZ) november 9-én Szerencsen, a helyi Lidl parkolóban 
tartott a lakosság számára elérhető ingyenes szűrőnapot.

Bőrgyógyászati vizsgálat a szűrőkamionban
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„Az elmúlt években összesen 9 milliárd forint 
értékű beruházást hajtottunk végre a tavaly 100 
éves jubileumát ünneplő szerencsi üzemünk-
ben” – fogalmazott Noszek Péter, a Nestlé Hun-
gária ügyvezető igazgatója. A munkavállalók 
biztonságát és kényelmét szolgáló fejlesztések 
mellett a gyártás folyamatos modernizációjával 
új munkahelyek is létrejöttek, az üzemben je-
lenleg már 500 munkavállalót foglalkoztatnak. 

Hangsúlyozta: a Nestlé elkötelezett a fenntart-
ható fejlődés mellett akár talajmegújító mező-
gazdaságról, csomagolásinnovációról vagy 
megújulóenergia-felhasználásról van szó.  

A több mint 700 millió forint összértékű fej-
lesztés megvalósulásában kiemelt szerepe van 
a HIPA Nemzeti Befektetési Ügynökségnek, 
amely az összérték 45 százalékával támogatja 
a beruházást. Joó István kormánybiztos arra 

hívta fel a figyelmet, hogy a Nestlé beruházása 
is jól példázza, milyen jelentős versenyelőnyre 
tehetnek szert a Gyármentő Programban részt 
vevő hazai nagyvállalatok. Mint emlékeztetett, 
a HIPA Nemzeti Befektetési Ügynökség által 
kezelt program keretében 150 milliárd forintot 
biztosított a Kormány a nagyvállalatok ener-
giahatékonysági és megújulóenergia-fejleszté-
seire. 

A Nestlé újabb szerencsi beruházásának tér-
ségre gyakorolt hatását hangsúlyozta Koncz 
Zsófia, a térség országgyűlési képviselője, a Kul-
turális és Innovációs Minisztérium családokért 
felelős államtitkára: „A napelemparkhoz hason-
ló beruházások is bizonyítják a Nestlé hosszú 
távú elköteleződését a régió iránt, hiszen jelen-
létével többszáz stabil munkahelyet jelent a tér-
ségben élő családoknak. Fontos számunkra, 
hogy a vállalatok a fiatalabb korosztálynak is 
perspektívát nyújtsanak a helyi munkavégzésre, 
a Nestlé tavaly Szerencsen is elindult duális 
szakképzési programja pedig éppen ezt támo-
gatja” – mondta Koncz Zsófia. 

Kiss Attila, Szerencs polgármestere köszön-
tőjében hangsúlyozta a helyi gyár jelentőségét, 
amely immár 101 éve meghatározó szerepet ját-
szik a város életében. Kiemelte, hogy a Nestlé 
1991 óta jelentős mértékben hozzájárul Sze-
rencs működéséhez és fejlődéséhez az iparűzési 
adón keresztül. Az utóbbi években ez az összeg 
folyamatosan növekedett, és a cég 500 ember-
nek biztosít munkát, ami szintén fontos nem-
csak Szerencsnek hanem a régiónak is.

NAPELEMPARKKAL BŐVÜL A NESTLÉ

Noszek Péter, a Nestlé Hungária ügyvezető igazgatója, Koncz Zsófia, a térség országgyűlési kép-
viselője, a Kulturális és Innovációs Minisztérium családokért felelős államtitkára, Lidia Wronska, 
a Nestlé Hungária szerencsi és diósgyőri gyárainak igazgatója, Joó István kormánybiztos, a a HIPA 
Nemzeti Befektetési Ügynökség vezérigazgatója és Kiss Attila, Szerencs polgármestere

Jövő márciusban lép működésbe az az 1,5 GW éves teljesítményű napelem-
park a Nestlé közép-európai regionális kávé- és kakaóitalpor-gyártó és -töltő 
központjában, amely a szerencsi gyár villamosenergia-igényének közel 30 
százalékát fogja fedezni. Az új parkban megtermelt villamosenergia akár 650-
700 háztartás éves fogyasztására is elegendő lenne – jelentették be novem-
ber 22-én a Nestlé szerencsi gyárában.

Nagy Márton a nemzeti konzultációhoz kapcsolódó sajtótájékoztatón 
hangsúlyozta, a kormány mindig kikéri a választók véleményét arról, jó irány-
ba halad-e, és megvan-e az egyetértés az országvezetés és a magyar em-
berek között a következő évek legfontosabb kérdéseiben. Hozzátette, az el-
múlt években a kormány kezelte a koronavírusjárvány okozta válságot, a 
háború miatti inflációt, az energiaválságot, most pedig a gazdaság újrain-
dítása a cél. A miniszter elmondta, az új gazdaságpolitikai akcióterv a gaz-
dasági semlegességen, valamint azon alapul, hogy Magyarországnak nyugat 
és kelet felé is nyitnia kell, illetve nyitva kell állnia a kereskedelem és a be-
fektetések tekintetében. Megjegyezte, az akciótervnek a többi között fontos 
eleme a jövedelmek vásárlóerejének növelése és a következő három év mi-
nimálbér-emeléséről szóló megállapodás. Fontosnak nevezte a következő 
évben induló munkáshitelt, a családi adókedvezmény megduplázását és a 
vidéki otthonfelújítási programot is.  

Koncz Zsófia családokért felelős államtitkár elmondta, ez a tizennegyedik 

nemzeti konzultáció, amelyben a kormány kikéri az emberek véleményét. 
Megjegyezte, a 11 kérdésből álló konzultáció egyik központi eleme a gaz-
daságpolitika, de úgy gondolja, az új gazdaságpolitikai akcióterv közép-
pontjában is a magyar családok állnak. A kérdéssor 10. pontja a családi adó-
kedvezmény megduplázására vonatkozik, ami szerinte óriási segítség lehet 
a magyar családoknak.

A nemzeti konzultáció mögött egy új gazdaságpolitikai 
akcióterv van, hogy a gazdasági növekedés helyreálljon, 
és visszatérjen a három és hat százalék közötti szakaszba 
– mondta a nemzetgazdasági miniszter november 20-án 
a szerencsi Rákóczi-várban, amire a Szerencsi Hírek is 
meghívást kapott.

NEMZETI KONZULTÁCIÓ SZERENCSEN

Koncz Zsófia és Nagy Márton sajtótájékoztatót tartott a lovagteremben
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– Korábban az energiaügyi szektor kihí-
vásaival foglalkozott, amelyek szintén ko-
moly társadalmi vonatkozásokkal bírnak. 
Mely tapasztalatokat tudja az energiaügyi 
időszakból most kamatoztatni a családpo-
litikai területén? 

Hatalmas megtiszteltetés, hogy Szerencs és 
térsége országgyűlési képviselőjeként olyan fon-
tos kérdéssel foglalkozhatok, mint a magyar csa-
ládok jövője. Minden család életében jelen van az 
energia és a különböző energiaforrások, elég csak 
a háztartási gépeinkre vagy a fűtésre gondolni. 
Így nyugodtan mondhatom, hogy eddig is a ma-
gyar családokért dolgoztam. Az ottani munkám-
ban az is nagyon fontos volt, hogy az ukrajnai há-
ború kitörése utáni energiaválságban meg tudtuk 
védeni a rezsicsökkentést, és meg tudtuk tartani, 
hogy jelenleg is a magyar családok fizetik a lega-
lacsonyabb áram- és gázdíjat Európában. Mindkét 
területen a magyar emberekért dolgozunk, az ő 
életüket segítjük, legyen szó megfizethető árú 
energiáról vagy családtámogatásokról.  

 
– Milyen konkrét intézkedések tették le-

hetővé, hogy a magyar családtámogatási 
rendszer világszerte elismert modellé vál-
jon? Miért egyedülálló ez a rendszer? 

Nemzetünk alapja a család, és minden gyermek 
kincs, éppen ezért a kormányzás fókuszában 2010 
óta újra a családok állnak. Ennek következménye-
ként a magyar családtámogatási rendszer világ-
szerte elismert modellé vált, példaként tekintenek 
ránk. Harminc féle családtámogatási intézkedést 
vezettünk be, hogy a családok a legkülönbözőbb 
élethelyzetben is számíthassanak a kormányra. 
Azon túl, hogy a családi adókedvezményt kiszé-
lesítettük, számos esetben adunk SZJA mentes-
séget, például a négy vagy több gyermekes édes-
anyáknak, 25 év alatti fiataloknak vagy a 30 év 
alatti édesanyáknak. A családok anyagi helyzeté-
nek javítása mellett kiemelt hangsúlyt fektetünk 
a munka és magánélet közti egyensúly megte-
remtésére. Itt kiemelném a bölcsődei hálózat fej-
lesztését, ami egy igazi sikertörténet. Az otthon-
teremtési rendszerünk szintén egyedülálló, a 
CSOK, a falusi CSOK és a babaváró támogatás is 
több százezer családnak segítettek már a saját 
otthon megteremtésében. 

– Melyek a kormány legfontosabb célki-
tűzései a családok anyagi támogatásával 
kapcsolatban? 

Bármilyen nehéz legyen is a helyzet, a Ma-
gyar Kormány a magyar családok mellett áll, 
célunk, hogy a gyermekvállalást úgy is segít-
sük, hogy anyagilag támogatjuk a családokat. 
Már látszanak az elmúlt évek intézkedései-
nek eredményei, hiszen például az elmúlt idő-
szakban a családosok ingatlantulajdoni 
aránya növekedett a legnagyobb arányban. 
A jelenleg elérhető családtámogatásokat 
nemhogy szűkítjük, hanem bővíteni szeret-
nénk. Nemrég jelentettük be az új gazdaság-
politikai akciótervet, amelynek középpontjá-
ban a családok állnak. Ennek része, hogy 
2025-től két lépésben tervezzük a családi 
adókedvezmény megduplázását, amely in-
tézkedés a Nemzeti Konzultációban is külön 
kérdésként szerepel. 

 
– Milyen visszajelzéseket kaptak a csa-

ládoktól az elmúlt időszak intézkedéseivel 
kapcsolatban? 

Nagy megtiszteltetés a magyar családokért 
dolgozni, hiszen a kisfiunk hamarosan 2 éves 
lesz, várjuk a második gyermekünket, így napi 
szinten benne vagyok a gyermekneveléssel 
kapcsolatban felmerülő kérdésekben. Igyek-
szem minél több családhoz is eljutni, hogy a 
legkülönbözőbb élethelyzetekben ők mondják 
el a javaslataikat, amikkel még többet tudunk 
segíteni. A legtöbb észrevételt az emberektől 
kapjuk, hiszen a családügy az ő mindennapja-
ikat érinti. Nagy öröm számomra, hogy itt, a 
választókerületemben több pár is elmondta, 
hogy a számukra is elérhető családtámogatá-
sok is szerepet játszottak abban, hogy újabb 
gyermeket vállaljanak. Hiszünk a generációk 
közötti együttműködésben is, amely jelentő-
ségét személyesen is megtapasztalom a min-
dennapjaimban. Éppen ezért az idősebb nem-
zedék számára is vezettünk be intézkedéseket, 
mint a Nők 40 program, a nagyszülői GYED 
vagy a világon egyedülálló Gondosóra prog-
ram, amely már 33.000 esetben életet men-
tett. Ez komplexen mutatja a Kormány család-
barát gondolkodását. 

– Mit gondol, hogyan lehet a demog-
ráfiai fordulatot elérni Magyarországon? 

2010-ben az Európai Unión belül utolsók 
voltunk a gyermekvállalási kedv tekinteté-
ben. Az utolsó helyről a számtalan családtá-
mogatási intézkedésnek köszönhetően sike-
rült a hatodik helyre feltornázni magunkat, 
ami nagyon nagy eredmény.  Az 1960-as 
évek óta nem született olyan kevés gyermek 
az unió tagállamaiban, mint a mostani vál-
ságokkal teli időszakban, a gyermekvállalási 
kedv visszaesése egész Európát jellemzi. Eb-
ben a helyzetben a magyar családok számá-
ra jó hír, hogy folyamatosan bővítjük a csa-
ládtámogatásokat, szeretnénk egy pozitív 
jövőképet biztosítani számukra. Természete-
sen számomra ezen megtisztelő feladat mel-
lett, hogy a családokért dolgozhatok, a vá-
lasztókerületem és Szerencs kiemelt helyet 
foglal el. Azon fogok a jövőben is dolgozni, 
hogy térségünk és Szerencs tovább fejlődjön. 
Úgy érzem, a júniusi választások eredménye-
ként a szerencsiek bizalmat adtak egy Sze-
rencsért elkötelezett csapatnak, és folyama-
tosan azért dolgozunk együtt, hogy 
szeretett városunk dinamikusan tudjon fej-
lődni a jövőben is. 

CSALÁDBARÁT POLITIKA ÉS JÖVŐBELI CÉLOK 
– INTERJÚ KONCZ ZSÓFIÁVAL –

Az alábbi interjúban Koncz Zsófia, térség országgyűlési képviselője, a Kul-
turális és Innovációs Minisztérium családokért felelős államtitkára osztja meg 
gondolatait a családbarát politika fontosságáról és a családtámogatások vi-
lágviszonylatban elismert modelljéről. Az államtitkár emellett reflektál ko-
rábbi energiaügyi tapasztalataira, és arra, hogyan segítik a kormányzati in-
tézkedések a családok mindennapi életét. Az interjú során a jövőbeli tervekről 
és célkitűzésekről is szó esik.



Második helyen végeztem a szavazatok alap-
ján, mely megerősített abban, hogy azokat a 
programokat, közéleti munkákat melyeket ed-
dig is csináltam, tovább folytassam. Kezdemé-
nyezésemre indult el Szerencsen először a vá-

rosnapi futóverseny, a városnapi ovi sportnap, 
a Szent-Iván napi vigasság, és az szép korúakra 
is gondolva a Nordic Walking. Ezeken a rendez-
vényeken mindig egészségügyi szűrővizsgálatot 
is tartottunk. 

A helyi Kábítószerügyi Egyeztető Fórum tit-
káraként már több prevenciós rendezvényt 
szerveztünk a város iskolái számára. Fontosnak 
tartom, szülők, pedagógusok és diákok közösen 
vegyenek részt készségfejlesztő és érzékenyítő 
programokban. Számukra célzott drogpreven-
ciós programokat, egészségfejlesztő kezdemé-
nyezéseket szervezünk, szoros együttműködés-
ben a szociális szolgáltatásokkal. 

Ötletgazdája voltam, hogy a szerencsi okta-
tási intézményekben Epipen injekció álljon ren-
delkezésre a súlyos allergiás reakció megelőzé-
sére. Ezt továbbra is szívügyemnek tekintem, 
hogy ennek az anyagi lehetőségeit megkeres-
sük. Az elmúlt évben ehhez a Beteg Gyereke-
kért Alapítvány segített hozzá. A szerencsi 
nyugdíjas klubokat, iskolákat, mozgáskorláto-
zott egyesületet, továbbra is szeretném támo-
gatni képviselői felajánlásból. A testület Város-

fejlesztési bizottságában, a Szeretlek Szerencs 
Egyesület képviselőjeként célom, hogy a város-
ban minél több egészségügy és sporttal, pre-
venciós tevékenységekkel kapcsolatos rendez-
vény legyen, és a már meglévő programokat 
tovább fejlesszük és kiterjesszük. A szociális há-
ló, a szerencsi mozgáskorlátozottak még na-
gyobb, és több támogatást igényel. Az idősek 
támogatása, megtalálni a lehetőséget arra, 
hogy a mozgásukban korlátozott lakosokat 
igény szerint a háziorvoshoz, és helyi szakren-
delőbe eljutását segítsük. 

Szerencsen több új játszótér is épült, azonban 
a régi játszóterek felújításra szorulnak, egy ját-
szóház létrehozása régi vágya a kisgyermekes 
családoknak. 

Kiemelten fontosnak tartom, hogy továbbra 
is a városunk lakói részt vegyenek szűrővizsgá-
latokon, és a legkisebbektől a legidősebbig min-
denki megtalálja az egészséges életmódhoz, a 
betegségek megelőzéséhez nélkülözhetetlen 
sportolási lehetőségeket. 

Rábainé Végh Anett

A 2024-es választáson a szerencsi 
emberek ismét bizalmat szavaztak 
nekem a képviselői munka folytatá-
sára, melyet nagyon szépen köszö-
nök az ondi és a szerencsi választó-
polgároknak.

RÁBAINÉ VÉGH ANETT
hírekhírek AKTUÁLIS10 SZERENCSI

Édesapám halála után vettem át a biztosítás-
közvetítői vállalkozását, így 14 éve a Generali 
Zrt. főtanácsadója vagyok. Jelenleg a Mezőkö-
vesd Zsóry FC U17-es csapatának vezetőedzői 
pozícióját töltöm be. Korábban dolgoztam a 
Szerencs VSE, a DVTK, a Felsőtárkány FC és a 
Tállya KSE csapatainál. 2009-ben Szerencs város 
sportjáért Pro Urbe díjban részesültem. 

Mind a sport, mind a közösségért végzett mun-
kám végig kíséri az életemet. Óriási felelősség és 
feladat pedagógusként az, hogy a gyerekeket a 
nagybetűs életre és az egészséges életmódra ké-
szítem fel. Nagy öröm számomra, hogy a mun-
kám egyben a hobbim is. Testi-lelki egészségem 
megőrzése érdekében rendszeresen sportolok.  

Önkormányzati képviselőként a pénzügyi bi-
zottság elnöki tisztségét látom el, emellett tagja 
vagyok a jogi és ügyrendi bizottságnak is. Saj-
nálatos tény, hogy a város válságos pénzügyi 
helyzetben van, ezért legfontosabb célkitűzé-
sem Szerencs gazdasági stabilitása. Támogatok 
minden olyan intézkedést, amely segíti a város 
működésének fenntartását, ami lehetővé teszi 
szeretett településünkért becsületesen dolgozó 
alkalmazottak bérének kifizetését. Pénzügyi 
szempontból a távlati céljaim, hogy egy olyan 
városban szeretnék élni, ami gazdasági szem-
pontból nem hónapról-hónapra ismétlődő ha-
láltusával küzd, hanem saját lábain biztosan és 
stabilan meg tud állni! Ne legyenek a beszállítók 
felé 100 millió forintos tartozásaink. A megnyert 

pályázatokat tisztességesen menedzselve és el-
számolva legyenek, ne kelljen több 100 millió 
forintos visszafizetési kötelezettségeink terhe 
alatt roskadoznunk, hanem a megnyert anyagi 
források szeretett városunk, a szerencsi és ondi 
lakosok érdekeit szolgálják! 

További céljaim között szerepel egy modern, 
fejlődő város kialakítása, ahol a magas színvo-
nalú oktatás és egészségügyi ellátás továbbra 
is elérhető, valamint az aktív közösségi és 
sportélet mindenki számára hozzáférhető le-
gyen. Figyelmet fordítok a nyugdíjasokra és a 
nehéz helyzetben lévőkre is, miközben fontos-
nak tartom, hogy városunk tiszta, rendezett és 
vonzó legyen. Édesanyám, Uray Attiláné példá-
ját követve, aki három cikluson keresztül önkor-
mányzati képviselőként szolgálta Szerencset, 
én is hasonló elhivatottsággal végzem a közös-
ségért vállalt munkámat. Az Uray család mindig 
aktívan részt vett a város lakóinak érdekében 
végzett karitatív tevékenységekben, így már fi-
atalon betekintést nyertem az önkormányzati 
munka rejtelmeibe. 

Szerencs és Ond számomra az otthont és a 
jövőt jelenti. Munkám során a tisztelet, alázat, 
becsület, szorgalom és szeretet vezérel, hogy a 
várost és lakosait szolgáljam, és hozzájáruljak 
településünk felvirágoztatásához. Köszönöm a 
bizalmat, és mindenkinek jó egészséget és sok 
boldogságot kívánok! 

Uray Attila

1977. április 24-én születtem Mis-
kolcon, óvodás és általános iskolás 
éveimet Szerencsen töltöttem, 
majd a Tokaji Ferenc Gimnáziumban 
érettségiztem. Felsőfokú tanulmá-
nyaimat 2002-ben az Eszterházy 
Károly Főiskolán testnevelő tanár-
ként fejeztem be, később a Sem-
melweis Egyetemen és a Budapesti 
Műszaki Egyetemen szereztem to-
vábbi képesítéseket. 2010-ben UEFA 
Pro labdarúgó edzői diplomát kap-
tam. 2001-től kezdtem el tanítani 
testnevelést a Bolyai János Általá-
nos Iskolában.

URAY ATTILA



A szerencsi Bolyai János Katolikus Általános 
Iskolába jártam, majd a Tokaji Ferenc Gimnázi-
umban érettségiztem pedagógia tagozaton, 
diplomámat Szociálpedagógia szakon szerez-
tem 2006-ban a Debreceni Egyetemen. Mindig 
is célom volt szakmai ismereteim bővítése, 
ezért Fejlesztő pedagógus diplomámat 2008-
ban kaptam meg, később pedig szociális és pe-

dagógus szakvizsgát is tettem. 2020-ban az 
Eszterházy Károly Egyetemen Egerben Szociál-
pedagógus mester diplomát szereztem, ezzel 
egyetemi szintre emelve szakmai ismereteimet. 
Hatalmas elismerés volt számomra, hogy 2023-
ban a Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegye Önkor-
mányzata „Szociális Munkáért díjban” részesí-
tett eddigi munkám elismeréseként. 

16 évvel ezelőtt férjemmel létrehoztuk az 
Együtt A Sérült Emberekért Alapítványt Szeren-
csen, amely, mint fenntartó jelenleg 26 fő fogya-
tékkal élő fiatal számára biztosít Nappali Intéz-
ményi ellátást bekecsi telephelyén. Az 
alapítvány működésével kapcsolatos feladato-
kat, pályázatok írását, lebonyolítását végzem, 
valamint a nappali intézmény vezetőjeként dol-
gozom. 

Szakmám iránt elhivatott vagyok, ezért sze-
mélyes felelősségemnek érzem megválasztott 
képviselőként elsősorban a szociális ellátórend-
szerben erősíteni a szakemberek közötti 
együttműködést. Célom, segíteni a hátrányos 
helyzetű családok számára az ellátórendszer-
ben való kiigazodást és az egyenlő esélyű hoz-
záférést. Nagy hangsúlyt szeretnék fektetni a 
nagycsaládosok, a hátrányos helyzetűek és a 
fogyatékkal élők számára nyújtható lehetősé-

gekre. A sport, a kulturális események és sza-
badidős programok, valamint nyári táborok 
kedvezményes lehetőségeit keresve támogatom 
a helyi családokat.  

Alapítványi munkatársként szeretném segí-
teni a térségben működő Civil szerveződések 
munkáját. Megtisztelő számomra, hogy a Beteg 
Gyermekekért Alapítvány tagjává választottak. 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság elnökeként na-
gyon összetett és nagy felelősséggel járó munkát 
vállaltam, melynek legnagyobb tudásom szerint 
szeretnék eleget tenni. Örömömre szolgál, hogy 
a szociális, kulturális, nevelési-oktatási és egész-
ségügyet érintő kérdésekben és döntésekben is 
szerepet tudok vállalni. Szerencs fejlődése szem-
pontjából fontosnak tartom az önkormányzati in-
tézményekkel, Kft-kel való szoros együttműkö-
dést, mielőbb szeretném átlátni működésüket, 
hogy reális képet kapjunk a Bizottság tagjaival 
együtt a felmerülő nehézségekről, fejlesztendő 
területekről és kiemelendő tevékenységekről. 
Szeretek csapatban dolgozni és egyenrangú fél-
ként kezelni az embereket. Bízom benne, hogy a 
közeljövőben továbbra is bizalmat kapok a sze-
rencsi emberektől és együtt tudjuk tovább épí-
teni városunk jövőjét. Köszönöm. 

Bárányné Balogh Melinda

BÁRÁNYNÉ BALOGH MELINDA
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Bárányné Balogh Melinda vagyok, 
1983-ban születtem Miskolcon. Gyer-
mek koromban Mezőzomboron lak-
tam, viszont 23 éve élek Szerencsen 
férjemmel Balázzsal, akivel 19 éve 
házasok vagyunk és három gyermek-
ünk született: Boglárka, Bianka és 
Borbála.

Vannak akik, úgy gondolják, hogy koromnál 
fogva már nem vagyok alkalmas a képviselői 
feladatok ellátására, de a szerencsi és az ondi 
választópolgárok bizalma, az általuk leadott 
szavazatok és a 28 éves képviselői múltam ér-
demessé tesznek a jövőben is a városért és 
Ond fejlődéséért folyó munka tevékeny részvé-
telére.  

Itt is szeretném megköszönni, hogy az önkor-
mányzati választáson megtiszteltek bizalmukkal!  

Több évtizede foglalkozom mezőgazdaság-
gal, közel áll hozzám a föld, a szülőföld szere-
tete. Jól ismerem az itt élők gondjait, problémá-
it, amit a szerencsi és ondi lakosok is gyakran 
jeleztek, és jeleznek felém. 

Az évek során alaposan megismertem az ön-
kormányzat működését, rengeteg tapasztalatot 
szereztem az önkormányzati feladatokról, meg-
ismertem azokat a lehetőségeket, amelyek él-
hetőbbé, és minden korosztály számára vonzó-
vá tehetik városunkat. Sok munka vár ránk, de 
közös összefogással, az emberek véleményének 
kikérésével, javaslataik meghallgatásával, be-
csületes munkával tudunk közösen együtt dol-
gozni közösségünk fejlődéséért. A Pénzügyi Bi-
zottságban és a Városfejlesztési Bizottságban 
betöltött tagságomnál fogva lehetőségem lesz 
jobban megismerni a város gazdálkodását, és 
aktívan részt venni a fejlesztési feladatok meg-
valósításában. Az infrastruktúra fejlesztése, az 
utak, járdák karbantartása, újak építése, a zöld 
területek, parkok kialakítása, játszóterek építé-
se, a meglévők folyamatos karbantartása, a vá-
ros szépítése a komfortos, egészséges városi 
élet elengedhetetlen feltételei.  

Célom, hogy a fiatalok megtalálják itt a szá-
mításaikat, boldogulásukat és szülőföldünkön 
tervezzék jövőjüket és alapítsanak családot. 
Fontosnak tartom emellett, hogy az idősebbek 
élettapasztalataikkal segítsék a jövő nemzedé-
két! 

Kiemelten fontosnak tarom, hogy a város, az 
intézmények működése biztosítva legyen. To-
vábbra is támogatni fogom az új munkahelyek 
létrehozását segítő terveket, a beruházások 
megvalósulását. Ezek lehetőséget teremtenek 
a fiatalok megtartásában, és abban is, hogy a 
helyi vállalkozók nagyobb szerepet kapjanak a 
beruházások során.  

Fontosnak tartom, hogy az elmúlt évtize-
dekben elért eredményeket megőrizzük, a ha-
gyományokat tovább ápoljuk. Jövőbeni cé-
lom, hogy a nagy történelmi múlttal 
rendelkező városunk kapui az év minden sza-
kában nyitva legyenek szűkebb és tágabb kör-
nyezetünk előtt is kulturális és sportrendez-
vényekkel (várjátékok, szüreti felvonulás, 
kézműves termékek vására, adventi forga-
tag…), hogy szeretett városunk vonzóvá vál-
jon az idelátogatók körében, és úgy érezzék, 
ide érdemes visszatérni. 

Danyi László

DANYI LÁSZLÓ

Danyi László vagyok, születésem 
óta Ondon élek, itt alapítottam csa-
ládot, azóta is itt élünk. Két lányunk 
van, akik a pedagógus pályát válasz-
tották és Nyíregyházán élnek család-
jukkal. Négy unoka teszi széppé a 
mindennapjainkat.
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HULLADÉKNAPTÁR 
(2024. DECEMBER 1-31.) 

 
Decemberben az alábbi időpontokban 
kerül sor a hulladékszállításra. 
 
A kommunális hulladékot öt alkalommal 
szállítják el: december 2-3-án, 9-10-én, 16-
17-én, 23-24-én és 30-31-én. 
A szelektív hulladékgyűjtésre kéthetente, 
december 2-3-án és 16-17-én kerül sor. 
Az üveghulladék szállításának időpontja 
december 17., keddi nap. 
Fontos megjegyezni, hogy zöldhulladék-
szállítás ebben a hónapban nem lesz.

SZERENCSI hírekhírek KÖZÉRDEKŰ12

VÁSÁROLOK RÉGISÉGEKET: Továbbá képeslapokat, kitüntetéseket (jelvé-
nyeket, kitűzőket), régi iratokat, porcelánokat, fém-, papírpénzeket (akár öm-
lesztve), katonai dolgokat (kard, szurony, egyenruha), képregényeket, festmé-
nyeket, órákat, zsebórákat, régi játékokat. Hagyatékok, gyűjtemények azonnali, 
készpénzes felvásárlása! Hívására házhoz megyek! Hívjon bizalommal! Tel.: 
+36/30-134-6205.

SZERENCSI POLGÁRMESTERI HIVATAL 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 565-200. A hivatal ügyfélfogadási 
ideje: hétfő: 8–12 óráig, szerda: 8–12 és 13–16 óráig, péntek: 8–12 óráig. 

 
SZERENCSI JÁRÁSI HIVATAL 

Foglalkoztatási Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kassa utca 23. Tel.: (47) 
361-909, (47) 361-107. Fax: (47) 560-170. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-12 
és 13-15, kedd: 8-12, szerda: 8-12 és 13-16, csütörtök: 8-12, péntek: 8-11. 
Gyámügyi Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kossuth utca 3. Tel.: (47) 795-
011, (47) 795-014, (47) 795-016, (47) 795-016, (47) 795-017, (47) 795-019, 
+36 (30) 383-4966. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-12 és 13-16, szerda: 8-
12 és 13-16, péntek: 8-12. E-mail cím: gyam.szerencs@borsod.gov.hu 
Hatósági Osztály. Cím.: 3900 Szerencs, Rákóczi út 63. Tel.: (47) 795-012, 
(47) 795-013, (47) 795-015, (47) 795-018, +36 (70) 339-9625, +36 (70) 
339-9626, +36 (70) 339-9627, +36 (70) 339-9628, +36 (70) 339-9630, 
+36 (70) 339-9631. Fax: 47) 795-090. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-12 és 
13-16, szerda: 8-12 és 13-16, péntek: 8-12. E-mail cím: hatosag.szerencs 
@borsod.gov.hu 
Kormányablak Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 795-
245, (47) 795-246, (47) 795-247, (47) 795-248, (47) 795-249. Fax: (47) 795-
090. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-18, kedd: 8-14, szerda: 8-18, csütörtök: 
8-15, péntek: 8-14. E-mail cím: kormanyablak.szerencs@borsod.gov.hu 
Népegészségügyi Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kossuth utca 3. Tel.: (47) 
561-025. Fax: (47) 561-026. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-15.30, szerda: 8-

15.30, péntek: 8-12.30. E-mail cím: nepegeszsegugy. szerencs@borsod.gov.hu 
 
ÜGYELETES GYÓGYSZERTÁRAK 2024. DECEMBER 
Alba Gyógyszertár 
2024. december 2-8. és 2024. december 30. – 2025. január 5. Cím: 
Szerencs, Rákóczi út 102. Tel.: (47) 361-530. Nyitvatartás: hétfő-péntek: 
8-17 óra, szombat: 8-12 óra. Ügyeleti nyitvatartás: 17-22 óra. Készenlét: 
naponta 22 órától másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Szerencs Gyógyszertár 
2024. december 9-15. Cím: Szerencs, Gyár út 40. (Tesco Áruház). Tel.: 
(47) 560-302, (47) 560-303. Nyitvatartás: hétfő-szombat: 8-20 óra. A nyi-
tott ajtó melletti ügyelet az áruházhoz igazodik. Készenlét: naponta 22 
órától másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Centrum Gyógyszertár 
2024. december 16-22. Cím: Szerencs, Rákóczi út 75. Tel.: (47) 362-054. 
Nyitvatartás: hétfő-péntek: 7.30-19 óra, szombat: 7.30-11.30 óra. Ügyeleti 
nyitvatartás: 7.30–15.30 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli 
nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Oroszlán Gyógyszertár 
2024. december 23-29. Cím: Szerencs, Bekecsi út 8. Tel.: (47) 361 433. 
Nyitvatartás: hétfő-péntek 8-17 óra. Ügyeleti nyitvatartás: hétköznap 8-
19 óra, szombat-vasárnap 8-14 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap 
reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint).

TISZTELT SZERENCSI 
ÉS ONDI LAKOSOK!

Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. december 2-án 
(hétfő) 16 órától az ondi Idősek Klubjában közérdekű lakossági fórumot, 
2024. december 3-án (kedd) 17 órától a szerencsi Rákóczi-vár színházter-
mében közmeghallgatást tart. 
Téma: Tájékoztató Szerencs Város Önkormányzatának munkájáról. 
A képviselő-testület nevében minden érdeklődőt tisztelettel hívok és várok a la-
kossági fórumra, valamint a közmeghallgatásra. A nyilvános eseményeken vágóké-
peket és fotókat készítenek a sajtó munkatársai. 

Kiss Attila 
polgármester

Házasságkötés 2024.10.24.-2024.11.20. 
Barna Viktor és Herman Cintia, Lucskai Péter Zoltán és Putnoki  
Elizabet Leila. 
Halálesetek 2024.10.29-2024.11.20. 
Repovszki János Pál (68 év), Székely Gusztávné (Zsebesi Irma, 91 év), 
Csorba Zoltán András (80 év), Tóth Gáborné (Ványai Irén, 92 év), Lé-
vai Ferenc (66 év), Ortó Józsefné (Tóth Ilona, 93 év).

ANYAKÖNYVI HÍREK
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Az képviselő-testületi ülés közel 5 órán keresztül tartott, hasábunk kor-
látozott terjedelme miatt csak a fontosabb napirendi pontokat emeljük ki. 
(A részletes jegyzőkönyv elérhető a szerencs.hu oldalon, az „önkormányzat” 
kategória és azon belül is a „testületi ülések jegyzőkönyvei” menüpont alatt 
– a szerk.) A testület elsőként tájékoztatót hallhatott a Szerencsi Városgazda 
Nonprofit Kft. 2024. évi munkájáról. Tóth István ügyvezető részletes beszá-
molót tartott a cég tevékenységéről, a több évtizedes fejlődéséről, valamint 
az aktuális kihívásokról. Az ügyvezető hangsúlyozta, hogy működésük min-
dig csapatmunka eredménye, és büszke az elért eredményekre. Ugyanakkor 
komoly kihívásokat lát a munkaerőhiány, a nem egyértelmű feladatmeg-
osztás és az alacsony finanszírozási keretek miatt. 

A második napirendi pontban ugyanezen önkormányzati cég 2024. évi III. 
negyedéves gazdálkodásáról szóló beszámolója követett. Tóth István kie-
melte, hogy a beszámoló csak tájékoztató jellegű, mivel az aktuális helyzetet 
gyorsan befolyásolhatják beérkező önkormányzati támogatások. Az ülésen 
kérdések is elhangzottak az esetleges eredmény felhasználásáról. Tóth István 
elmondta, hogy a többletet elsősorban a cég működésének fenntartására és 
fejlesztésekre fordítják, például a 20 éves irodaház hőszigetelésére. 

A harmadik napirendi pontban a Szerencsi Városüzemeltető Nonprofit 
Kft. 2024. évi munkájáról szóló tájékoztató következett. Hasonlóan az 
első napirendi ponthoz itt is bemutatásra került az önkormányzati cég, 
azon képviselőknek, akik esetleg korábban nem ismerték. Takács M. Ist-
ván ügyvezető átfogóan ismertette a társaság tevékenységét, működési 
körülményeit, valamint a gazdálkodás aktuális helyzetét. A cég 2024. évi 
pénzügyi beszámolója szerint a gazdálkodás 18 millió forint pluszban van 
jelenleg. A pozitív eredmény elsősorban a fel nem használt uszodai tá-
mogatásokból származik. Az extra megtakarítás fedezetet nyújthat más 
létesítmények üzemeltetésére. 

A negyedik napirendi pontban ugyanezen társaság 2024. évi III. ne-
gyedéves gazdálkodásáról szóló beszámolója következett. Takács M. Ist-
ván ügyvezető kitért a Szerencsi Fürdő & Wellnessház hőszivattyús rend-
szer kiépítésére, amely 200 millió forintos beruházással jelentős 
energia-megtakarítást eredményezhetne. Kitért a „fecskeházak” problé-
máira is, amelyeknek az energetikai korszerűsítése és hőszigetelése szük-
séges lenne a fenntarthatóság érdekében.  

Az ötödik napirendi pontban az önkormányzati költségvetés 2024. évi 
III. negyedéves teljesítéséről szóló tájékoztatóval folytatódott az ülés. Ko-
vács Enikő, a Gazdálkodási és Városfejlesztési Iroda vezetője elmondta, 
hogy az önkormányzat bevételeinek egyik fő pillére az állami támogatás, 
amihez szükséges még jelentős mennyiségű saját forrás is. Az állami tá-
mogatások mellett a pályázati források és az adóbevételek is fontos sze-
repet játszanak, de a tervezett ingatlanértékesítések elmaradása és a be-
hajthatatlan adótartozások miatt jelentős bevételkiesés tapasztalható.  

A tájékoztatóban részletezték az önkormányzat intézményeinek finanszí-
rozását, a szállítói tartozások és követelések állapotát, valamint a folyó-
számlahitel felvételének szükségességét. Jelenleg komoly likviditási prob-
lémák állnak fenn, amelyek kezeléséhez több lépést kell megtenni. Az éven 
belüli 70 millió forintos hitelkeretet év végéig vissza kell fizetni, mivel a 
folyószámlának pozitív egyenleggel kell zárnia december 31-én. A pénz-
ügyi kötelezettségek – beleértve a decemberi bérfizetéseket – összessé-
gében elérhetik a 200 millió forintot, miközben az önkormányzat bevételei 
nem fedezik a kiadásokat. További problémát jelentenek a pályázati visz-
szafizetési kötelezettségek. Két szabálytalanság miatt az önkormányzat-
nak összesen 125 millió forintot kell visszafizetnie, miközben az érintett 
pályázati számlákon hiányzó összegeket is tisztázni kell. Ezekre részletfi-
zetési kérelmet nyújtottak be, de a helyzet további vizsgálatot igényel.  
A bevételi oldalon tervezett 90 millió forintos ingatlanértékesítés nem va-
lósult meg, ami tovább mélyíti a hiányt. Az önkormányzat vezetése hang-
súlyozta, hogy a jövőben nyíltan kell kezelni a pénzügyi problémákat, és 
minden szakembernek őszintén kell tájékoztatást adnia a helyzetről. 

A hatodik napirendi pontban a 2024. évi települési önkormányzatok 
rendkívüli támogatására vonatkozó igény benyújtásáról szóló előterjesz-
tés, a hetedikben tájékoztató hangzott el Mád község kezdeményezésé-
ről, hogy Szerenccsel közös önkormányzati hivatalt hozzanak létre.  
A nyolcadik és kilencedik napirendi pontban a német és a roma nemze-
tiségi önkormányzatokkal kötött Szerencs Város Önkormányzata együtt-
működési megállapodást.  

A következőben a Szerencsi Óvoda és Bölcsőde 2024/2025. nevelési 
évre vonatkozó munkatervéről, majd a 2024. évi közmeghallgatás idő-
pontjának meghatározásáról döntöttek a képviselők. A tizenharmadik 
napirendi pontban a Szerencsi Romákért Egyesület névhasználati kérel-
mét tárgyalták, majd az egyebek napirendi ponttal ért véget az ülés nyil-
vános része. A zárt ülésen az alábbiakról tárgyaltak: döntés a Szerencsi 
Városgazda Nonprofit Zrt. Felügyelő Bizottsága új tagjának megválasz-
tásáról; javaslat a legjobb tanulmányi eredményt elért főiskolai, egyetemi 
hallgatók támogatására érkezett pályázatok elbírálására; döntés a Tokaj-
Hegyalja Egyetemmel kötendő megállapodásról; valamint a Beteg Gyer-
mekért Alapítvány tagjainak megválasztása. 

Szerencs Város Önkormányzata 2024. november 20-án rendkívüli képvi-
selő-testületi ülést tartott. Az első napirendi pontként tárgyalt előterjesztés 
Szerencs Város Önkormányzata és intézményei fizetési számlavezetőjének 
megválasztásáról, valamint a hozzá kapcsolódó folyószámla-hitelkeret szer-
ződés megkötéséről, a második napirendi pont pedig a „Szerencs városért” 
elnevezésű közérdekű kötelezettségvállalás megszervezéséről szólt. 

A képviselő-testületi ülések nyilvános részei teljes egészében 
megtekinthetőek a Szerencsi Hírek YouTube csatornáján.

Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete október 31-én tartotta soron következő ülését. A grémium 
tárgyalta többek között a költségvetés III. negyedéves teljesítését, a települési önkormányzatok 2024. évi rendkívüli 
támogatására vonatkozó igény benyújtását, és Mád község kezdeményezése alapján a közös önkormányzati hivatal 
létrehozását.

VÁROSHÁZI NAPLÓ
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A várkertben a park nagyobb, és lényeges változást hozó felújítása 2007-
ben történt. A környezetében lévő épületek és közterületek pedig az előtte 
és utána eltelt évtizedekben nyerték el mai megjelenésüket. Elmondható, 
hogy a több „történelminek” nevezhető időszak, jobb és rosszabb gazdasági 
és társadalmi korszak végeredménye nagyrészt egységes és igényes tele-
pülésközpontot eredményezett. A létrejött összképből kiindulva lehet a to-
vábbi fejlesztéseket kitalálni, előkészíteni. Tekintsük át röviden ennek az 
időszaknak a főbb építési munkáit. 

 
A várkerthez közvetlenül kapcsolódó épületek felújítása 

A Bolyai iskola bővítése és a sportcsarnok 1996-ban készült el, megjele-
nésében a vár történelmi hangulatához kívánt igazodni. Akkor készült az 
iskola konyhája és étkezője, az új tantermek, csoportszobák és a két bejárati 
előcsarnok is. Valamikor a 2000-es évek elején épült a Posta utcai lámpás 
kereszteződés, amikor az utca vége az Ondi út folytatásába került, amihez 
az iskola kerítését is átépítették. A huszárvár és a reneszánsz vár rekonst-
rukciója több lépcsőben készült el, a bővítések is a műemlék épülethez il-
leszkedően alakultak. A hotelben új lépcső és lift, emeleti előcsarnok, tetőtéri 
szobák, valamint a konyha és étkező, és a szállodai szobák megújítása ké-
szült. A fürdő rekonstrukciója 2007-ben történt, akkor épült az udvari fedett 
medence, a belső szaunák és kismedencék, az alsó szinti előcsarnok, továb-
bá a homlokzatok és a teljes épület helyreállítása. Ezzel egy időben készült 
a katolikus templom teljes külső felújítása, a templomkert és a téglapilléres 
kovácsolt kerítés felújításával, továbbá a várkert felé a romos kerítés elbon-
tásával, a park felőli kertészeti munkákkal. A templom belső rekonstrukciója 
néhány évvel később vált aktuálissá. 

 
A várkert körüli városközpont is sok területen mutatja 

az igényes hozzányúlás eredményeit 
Már az 1980-as évek végén elkezdődött a Rákóczi út épületeinek felújí-

tása, a homlokzatok régi karakterének visszaállítása, ami a mai napig is foly-
tatódik. A városháza magastetős kiegészítése és homlokzatának ’humani-
zálása’ 2002-ben készült el, akkor vált a volt pártházból városházává. A volt 
Hunyadi iskola tornatermének tetőfedés cseréje és homlokzati vakolása 
2014-ben valósult meg. A 2010-es évek második felétől a református temp-
lom és a kertjében lévő épületek és építmények is megújultak. Az utóbbi 
néhány évben is sok építkezés történt, talán a legjelentősebb a piac építése 

és a vásártér átalakítása, mely egy harminc éve készült vázlatterv több lép-
csős megvalósulását jelenti, a töredezett aszfaltos, sivár és lepusztult vá-
sártér fásított rendezvénytérré alakításával együtt. Ezen kívül az un. „R” 
épület és a volt ÉMÁSZ iroda felújítása, és az iskolák körüli futókör építése 
is megtörtént. Ez utóbbi eredménye a kerítések egy részének elbontásával 
a járdák szélesítése, és újabb zöldterületek megnyitása a közösségi haszná-
latnak. A folyamat eddigi zárásaként említhetjük az idén elkészült katolikus 
óvodát, amely a volt plébánia épületének bővítésével jött létre, és amely le-
hetőséget adott a Deák utcai útburkolat és járda szélesítésére is. 

 
További fejlesztési lehetőségek Szerencs központjában 

A várkertben rendezni kellene a történelmi helyszínhez nem illő elemeket 
bontással, áthelyezéssel vagy átépítéssel, mint pl. a lapostetős trafóház, vagy 
a festékbolt nagy kültéri tárolóépítményei. Sajnos az utóbbi egy-két évben 
történt várkerti építések sem mind illeszkednek a műemlék vár és a törté-
nelmi park stílusához, színvonalához. A tervezők nem mutatták be az el-
képzeléseiket a világörökségi tervtanácsnál és nem egyeztették a főépítész-
szel, úgy gondolták, hogy mindent jobban tudnak, mint a több évtizedes 
helyi tapasztalattal rendelkező építészek és tájépítészek. Ezeket az elemeket 
is idővel érdemes lehet lecserélni, illetve átalakítani. 

A következő nagy tett a városközpont turisztikai vonzerejének kiterjesz-
tése, felpörgetése, a várkert – református templom – pincesor – Árpád-
hegy – Aranka-tető tengelyen lévő épületek és közterületek fejlesztése le-
hetne. Ezek mind nagyon jó adottságai a városnak, amelyek turisztikailag 
sokkal vonzóbbak lehetnének, és a szerencsieknek is fontos, jól használható 
közterületeket jelenthetnének. Ennek során meg kellene oldani a könnyű 
kapcsolatot, gyalogos és kerékpáros összeköttetést az egyes elemek között, 
továbbá a garázssor sufnik megszüntetését (megfelelő helyen új garázsok 
építésével), a közterületek felújítását és parkosítását, a pincesori épületek 
rendbetételét, a templomkert szögesdrót kerítésének cseréjét, a hegyre ve-
zető sétányok és utak burkolását és a zöldterületek gazdagítását, hogy csak 
a fontosabbakat említsük. 

Nem szabad elcsüggednünk, hiszen az elmúlt több évtizedben már voltak 
könnyebb és nehezebb korszakok, mind gazdasági, mind társadalmi szem-
pontból. A jelenlegi problémás helyzet is idővel változni fog, amire koncep-
ciókkal, fejlesztési gondolatokkal és konkrét tervekkel érdemes előre felké-
szülni. Salamin Ferenc

Szerencs város központi területe nagyjából 35 éve változik jó irányba, ezen időszak alatt az egységes és rendezett 
településkép, a normális emberi élethez hozzá tartozó szép környezet megteremtése volt a cél, valamint a régi épü-
letek megmentése, felújítása. A további fejlesztések ennek az egységes képnek a még nem rendbe tett részeit kel-
lene, hogy tartalmazzák.

VÁRKERT ÉS VÁROSKÖZPONT

A várkert 2021-ben

A várkert háttérben az iskolával 2021-ben
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Az 1960-70-es években egy újfajta reneszánszát élte a népművészet, 
nagy érdeklődés nyilvánult meg a folklór hagyományok iránt. A nemzeti ér-
tékeink megmentésére országos mozgalom is indult, sorra alakultak a szak-
körök, pávakörök, népművészeti vetélkedők és táncházak. Megkezdődött 
a tehetséges népművészek felkutatása, tudásuk számbavétele és ezzel 
együtt az anyaggyűjtés – mondta beszédében Király Judit, a Szerencsi Mű-
velődési Központ és Könyvtár igazgatója. 

Szerencsen 1964-ben jött létre a Népi Díszítőművészeti Szakkör, az akkori 
Városi Művelődési Központ berkeiben. Megalapítója és vezetője Szepesvári 
Lászlóné volt. Etelka szakmai tudása és lankadatlan energiája, valamint a 
szakköri tagok szorgalma révén az országos mozgalom élén álltak. Szepes-
vári Lászlóné eltökélt volt abban, hogy a nemzeti hímzőkultúra megmentése 
hidat épít a múlt, a jelen és a jövő között. Nagy alázattal kutatta az elődök 
által ránk hagyományozott értékeket. Kezdetben a szűkebb pátria öröksé-
géből keresett példákat, majd az ország más tájegységeinek, sőt a határon 
túli magyar területek kincseire is rábukkant. Munkásságát számos díjjal, ki-
tüntetéssel ismerték el az évek alatt. Csakugyan, mint az akkori 22 fős szak-
kör tevékenységét. Etelka 1989-ben az elsők között kapta meg a „Pro Urbe 
Szerencs” kitüntetést az önkormányzattól. A szakkör öt évvel később ré-
szesült „Pro Urbe Szerencs” elismerő címben. Szepesvári Lászlóné több mint 
30 éven át vezette a szakkört. 

Az 1990-es évek végén Galamb Lászlóné vette át a szerencsi közösség 
irányítását, majd 2002-től napjainkig Bodnár Lászlóné vezeti a szakkört. A 
megnyitón elhangzott, hogy 1997-ig tűt sem fogott a kezébe. Egy kiállításon 
látta meg az úrihímzéses terítőket és addig érdeklődött, hogy kapcsolatba 
került Schneider Imréné Éva, tállyai hímzővel, aki végül tanítványává fogadta. 
Ahogy elsajátította az úrihímzés technikáját, sorra kerültek ki keze alól a mi-
nőségi munkák. Az alkotásai – és nem csak a hímzés, hanem a tervezés is 
– több díjat, okleveket hoztak, amely mutatta kibontakozó tehetségét. Al-
kotásai többször szerepeltek Budapesten az Élő Népművészet - Országos 
Népművészeti Kiállításon. Legutóbb a Néprajzi Múzeumban harmadik he-
lyezést vehetett át a református egyház számára készített úrasztala terítő-
jéért. Több mint 22 éve vezeti töretlen lelkesedéssel a szerencsi közösséget. 

A szakkör profilja ma már egyértelműen az úrihímzéses technika. Ez egy 
történelmi díszítési mód, amely Lórántffy Zsuzsanna (I. Rákóczi György er-
délyi fejedelem felesége) udvarában működő hímző iskolából indult. Az úri-
hímzés motívumai, színvilága meglehetősen kötött, amelyet a tervezés so-
rán szigorúan meg kell tartani, maga a hímzés kivitelezése pedig igencsak 
idő- és munkaigényes, a varráshoz használt anyag, és a fonal pedig igencsak 
költséges, amelyet a tagok leginkább önmaguk finanszíroznak. A szakkör 
az utóbbi években számos hímzett textíliát adományozott a helyi egyház-
aknak, amelyek a templomokat és az oltárokat díszítik. 

A 60 éves jubileum alkalmából a szakkört fenntartó Szerencsi Művelődési 
Központ és Könyvtár bevásárolt a tagoknak, hogy folytathassák tevékeny-
ségüket, amelyből az a 60 darab terítő került kiállításra, amely az Árkád te-
remben volt látható. A szakkör jelenleg 11 taggal működik. „Mint közműve-
lődési szakember azt kívánom, hogy Isten éltesse sokáig még a Szerencsi 
Népi Díszítőművészeti Szakkört” – hangsúlyozta Király Judit. Úgy folytatta, 
hogy rajtuk nem fog múlni a szakkör jövője, a munkatársakkal együtt azon 
lesznek, hogy még sok ilyen évforduló legyen. „Ehhez kívánok sok erőt és 
kitartást, valamint utánpótlást a szakkör tagjainak, továbbá kérjük az ön-
kormányzat mindenkori támogatását” – zárta gondolatait Király Judit. 

Kiss Attila polgármester is köszöntötte a megjelenteket. Beszédében mél-
tatta a szakkört, hangsúlyozva, hogy a tagjai fontos szerepet játszanak Sze-
rencs kulturális örökségének ápolásában. Kiemelte, hogy a magyar kultúra 
gazdag hagyományai – különösen a népművészeti és hímzési technikák – 
megmaradásának kulcsa a helyi közösség és a fiatalok bevonása. „Ez a ha-
gyomány, ha nem lesznek fiatalok, akik tovább viszik, akkor sajnos el fog 

veszni” – mondta Kiss Attila. Hozzátette, hogy nem 
lehet csak videók és közösségi oldalak segítségével 
életben tartani, hanem szükség van arra is, hogy a 
fiatalabb nemzedék is aktívan részt vegyen benne. 
Rámutatott, hogy a szakkör fennmaradása az ön-
kormányzat támogatásával, valamint a fiatalabb 
generáció bevonásával valósulhat meg, és arra bíz-
tatta Király Judit igazgatót, hogy szólítsa meg az 
fiatalokat. A polgármester végül saját családi em-
lékeit is megosztotta. Beszélt arról, hogyan volt je-
len a hímzés, mint díszítőművészet az életében: 
„Édesanyám is nagy kedvvel hímzett, és ezzel dí-
szítette a lakásunkat. Ez a szép szokás része volt 
az életünknek” – zárta gondolatait a városvezető. 
A beszédeket követően a Szerencsi Rákóczi Zsig-
mond Református Két Tanítási Nyelvű Általános Is-
kola Alapfokú Művészeti Iskola és Óvoda diákjai-
nak zenés műsora következett. Ezután a jelenlévők 
megtekintették a kiállítást.

Ünnepélyes kiállítást rendeztek november 5-én a Sze-
rencsi Népi Díszítőművészeti Szakkör alapításának 60. 
évfordulója alkalmából a Rákóczi-vár Árkád termében. 
Az eseményen a szakkör múltját és jelenét idézték fel, 
miközben megtekinthetővé vált a közösség tagjainak 
munkáiból álló kiállítás.

60 ÉVES A NÉPI DÍSZÍTŐMŰVÉSZETI SZAKKÖR

A kerek évforduló alkalmából ugyancsak 60 darab terítő került kiállításra

A szakkör jelenlegi tagjai: Bodnár Lászlóné (szakkörvezető), dr. Bodosi Csilla, Braun Istvánné, Búza 
Lászlóné, Hudák Józsefné, Kaló Istvánné, dr. Krajnyákné dr. Ernst Ivett, Müller Istvánné, Nagy Jó-
zsefné, Takács Imréné és Tóth Csilla (Nem mindenki van jelen a fotón)
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A Szerencsi Nyárutó Nyugdíjas Klub egykor a 
város életének kiemelkedő része volt. 1998-ban 
alakult pedagógus-nyugdíjas klubként Rónavöl-
gyi Endréné és Nyitrai Tiborné kezdeményezé-
sére. Már a kezdetekben nagy népszerűségnek 
örvendett, 50 taggal indult, és hamarosan nem-
csak nyugdíjas pedagógusok, hanem más szak-
mák képviselői is csatlakoztak hozzájuk. A klub 
változatos tevékenységeivel nemcsak a tagjai 
életét gazdagította, hanem hozzájárult a város 
közösségi életéhez is, legyen szó kulturális ese-
ményekről, jótékonysági akciókról vagy környe-
zetvédelmi kezdeményezésekről. Csúcspontját a 
2000-es évek elején érte el, amikor a taglétszám 
meghaladta a 60 főt. A klub történetében a 
2003-as év mérföldkő volt, amikor a Borsod-
Abaúj-Zemplén Megyei Nyugdíjas Érdekvédelmi 
Szövetséghez csatlakoztak. Ekkor a megye 
nyugdíjasklubjai közötti szoros együttműködés-
nek köszönhetően számos találkozót, közös ki-
rándulásokat és kulturális programokat szervez-
tek. A Nemzedékek találkozója például egy 
olyan évente megrendezett esemény volt, 
amelyre a Szerencsi Nyárutó Klub is mindig lel-
kesen készült. Ezeken a találkozókon nemcsak a 
közösségépítés volt a cél, hanem a hagyomá-
nyok ápolása, a generációk közötti tapasztalat-
csere is. 

Még arra is volt erő és akarat, hogy saját nép-
dalkört alapítsanak, ami végül a Nefelejcs nevet 
kapta. Fincziczki Istvánné, a klub jelenlegi elnöke 
és helyettese, Lutter Lajosné szívesen emlékez-
tek vissza arra az időszakra, amikor a népdal-

körrel turnéztak és számos meghívásnak eleget 
téve léptek fel különböző eseményeken, legyen 
szó a térség egészségügyi intézményeiről vagy 
idősotthonairól. „Mindig mentünk, ahova csak 
hívtak bennünket, és soha nem utasítottunk 
vissza egyetlen meghívást sem” – emlékszik 
vissza Fincziczki Istvánné. 

Az utazások különösen népszerűek voltak a 
nyugdíjas csoport körében. A klub tagjai számos 
magyarországi nevezetességet látogattak meg: 
a Fertő-tótól egészen Sátoraljaújhelyig bejárták 
az országot. Ezek többnyire buszos kirándulások 
voltak, gyakran többnaposak, amelyeken a ta-
gok városnéző túrákon, múzeumlátogatásokon 
és kulturális programokon vettek részt. Ezek az 
utak nemcsak kikapcsolódást nyújtottak, hanem 
lehetőséget adtak arra is, hogy jobban megis-
merjék egymást, erősítsék a közösségi kötelé-
keket, valamint tökéletes alkalom volt arra, hogy 
helyi nyugdíjas társaságokkal találkozzanak. 

A klub élete 2017 után kezdett megváltozni, 
amikor az egykori vezető, Antal Béláné egész-
ségi állapota miatt lemondott, és Fincziczki Ist-
vánné vette át a klub irányítását. Azóta egyre 
kevesebb lett az aktív tag, az elöregedés és az 
egészségi problémák egyre nagyobb kihívásokat 
jelentettek a közösség számára. A Nefelejcs 
népdalkör, amely korábban a klub zászlóshajója 
volt, megszűnt, és ezzel a közösségi élet egy je-
lentős része is eltűnt. A legnagyobb fájdalmat 
az okozta, hogy az évek során több mint har-
minc klubtag hunyt el, köztük Nyitrai Tiborné, a 
klub titkára, aki szívvel-lélekkel végezte munká-

ját. „Ő igazi mozgatórugó volt a klubban, min-
denben ott volt, mindent megszervezett” – em-
lékezik vissza Lutter Lajosné. Elvesztése nagy űrt 
hagyott maga után, és azóta a klub nem tudja 
visszanyerni korábbi lendületét. 

Mára a klub létszáma tizenhét főre csökkent 
és többségük 75-90 év közötti. Bár az aktivitás 
alább hagyott, a klub tagjai továbbra is tartják 
a kapcsolatot egymással, főként telefonon, napi 
szinten érdeklődnek egymás felől. „A telefon 
mindig működik, mindenki tud mindenkiről min-
dent” – folytatta Lutter Lajosné. Bár az utóbbi 
időben kevés közös programot sikerült megszer-
vezni, mindenki reméli, hogy újra visszatérhetnek 
a közösségi élethez. A város és a korábbi támo-
gatóik iránti jó kapcsolat továbbra is megma-
radt. A polgármesterekkel – legyen szó Róna-
völgyi Endrénéről, Koncz Ferencről vagy Nyiri 
Tiborról – mindig jó kapcsolatot ápoltak és ha-
sonlóan jó véleménnyel vannak Kiss Attiláról is, 
Szerencs jelenlegi vezetőjéről. Az évek alatt szá-
mos városi rendezvényen vettek részt, sőt, az 
önkormányzat és képviselők is támogatták őket, 
amikor a jubileumi évfordulókat rendeztek. 

A Szerencsi Nyárutó Nyugdíjas Klub jelenlegi 
helyzete azt mutatja, hogy a közösség bár küzd 
a megmaradásért, az összetartás és a múltban 
gyökerező erő még ma is jelen van. A tagok bíz-
nak abban, hogy ismét fel tudják éleszteni a klub 
életét és új emberek csatlakoznak hozzájuk. Az 
egykor példaértékű aktivitás inspirációt jelent-
het a mai nyugdíjas társaságok számára, hiszen 
a közösség ereje és az egymás iránti támogatás 
időtálló értékek. Ahogy Fincziczki Istvánné fo-
galmazott: „Zsongtunk, tényleg zsongtunk, 
mert aktív volt a csapat. Bár most már lassabbak 
vagyunk, a szívünkben ott van az a régi lendület, 
és ha újra lesz lehetőség, mi készen állunk” – 
zárta gondolatait az elnök.

A Szerencsi Nyárutó Nyugdíjas Klub egykor virágzó közösségi csoportként 
tevékenykedett, jelentős szerepet játszva a helyi idősek életében. Az aktív 
programokkal és összetartó közösséggel működő klub évekig szolgálta tag-
jait, ám az idő múlásával megváltozott a dinamika. Bár a jelenlegi helyzet ne-
héz, a tagok továbbra is bíznak a klub újjáéledésében.

MÚLTBÓL MERÍTVE, JÖVŐBE TEKINTVE

Fincziczki Istvánné és Lutter Lajosné

A 15 éves jubileumi ünnepség



Czilli Aranka Decemberi magány című versé-
ből idézünk: „Idén nem jön zajos vendégse-
reg. …” 
VÍZSZINTES: 1. Az idézet folytatásának első ré-
sze. 8. A rétre. 10. „Künn a fákon újra szól a víg …
” (a Nyári kánon kezdősora). 12. Agatha Christie 
műfaja. 13. Kék …; a tequila alapanyaga. 14. Kohó 
belseje! 15. Rohamszerű, féloldali fejfájás. 16. A ho-
már is ez. 18. Dunántúli vármegyénkből való. 19. 
Magját elektronburok veszi körbe. 23. Tömörebbé, 
töményebbé tesz. 25. Habzó szeszes ital, régiesen. 
26. Visszajut az otthonába. 29. Miskolci Egyetem, 
röviden. 30. Szétáradva belep, tájszóval. 31. Az égbe 
nyúlik. 33. A textilgyártás egyik ágára vonatkozó. 
FÜGGŐLEGES: 1. Olyan méretű. 2. Gyakran húsle-
ves készül belőle. 3. Becézett Ákos. 4. Szombat-
helytől 20 km-re él. 5. Amely személy. 6. Páros 
ének! 7. Elektronikus levél. 8. Kotyogósban is főzik! 
9. Psota …; néhai színésznő. 11. Mérhetetlen kin-
cséről híres perzsa király. 15. Modorosság. 17. 
Szennyez, piszkol. 20. Az idézet folytatásának 
második része. 21. Hideg, száraz szél Erdélyben. 
22. A hallgatói tanulmányi munka mértékegysége. 
24. Társadalmi csoport. 26. El innen, madár! 27. 
Bye…; kortárs énekes, dalszerző. 28. Fedő, borító. 
31. Orosz vadászrepülőgép-típus. 32. Helyez, tesz. 
34. Indul a mérkőzés! EFEMER

Előző rejtvényünk megfejtése: „Hiába készül harapni a fagy belőlem.” A szerencsés nyertes: Farkas Béla Péterné. Megfejtőnk 1 db csokoládé 
csomagot kap ajándékba. A nyeremény átvehető a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A fenti rejtvény megfejtését december 
13-ig postázzák címünkre (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) vagy adják le a Szerencsi Polgármesteri Hivatal recepcióján. A keresztrejtvény helyes 
megfejtői között 1 db 6.000 forint értékű csokoládécsomagot sorsolunk ki.

KERESZTREJTVÉNY
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Kos: III. 21. – IV. 20. 
Decemberben energiád csúcsra jár, és 
tele leszel ambícióval, hogy befejezd 

az év végi terveidet. Ugyanakkor figyelj, 
hogy ne hajtsd túl magad, mert az ünnepek köze-
ledtével a pihenés is fontos. 

 
Bika: IV. 21. – V. 20. 
Az év végi időszak a harmónia je -
gyében telik, különösen családi és ba-

ráti körben. Érdemes időt szánni arra, 
hogy átgondold, mit értél el az évben, és tervezz 
a jövőre. 

 
Ikrek: V. 21. – VI. 21.  
Decemberben sok új kapcsolatot épít-
hetsz, és kommunikációs képességeid 

előtérbe kerülnek. Az ünnepek alatt fon-
tos lesz, hogy figyelj a szeretteidre, és ne feledkezz 
meg a személyes pillanatokról. 

 
Rák: VI. 22. – VII. 22. 
Érzelmileg meghitt és szeretetteljes 
időszak vár rád, különösen az ünnepek 

környékén. Most jobban ráhangolód-
hatsz másokra, ami erősítheti a kapcsolataidat. 
Egy régóta halogatott ügy végre megoldódhat. 

Oroszlán: VII. 23. – VIII. 23. 
Ez a hónap lehetőséget ad arra, hogy 
reflektálj az elmúlt időszak sikereire és 

tanulságaira. Légy nyitott az ünnepi meg-
lepetésekre, mert valaki különleges dologgal ké-
szülhet számodra. 

 
Szűz: VIII. 24. – IX. 23.  
December a tervezés és a rendezkedés 
időszaka lesz számodra, így az új évet 

tiszta lappal indíthatod. A család és az ott-
hon különös jelentőséget kap, és érzelmi támoga-
tást nyújtanak neked. 

 
Mérleg: IX. 24. – X. 23.  
Az év vége kiváló alkalom lesz arra, 
hogy mélyebb beszélgetéseket foly-

tass, és elmélyítsd a kapcsolataidat. Az 
ünnepi időszakban érdemes figyelned az egyen-
súlyra a társasági élet és a pihenés között. 

 
Skorpió: X. 23. – XI. 22. 
A december a pénzügyek és a bizton-
ság körül forog, érdemes átgondolni a 

költségvetésedet. Az ünnepek alatt mély 
érzelmek törhetnek felszínre, amelyek új felisme-
réseket hoznak. 

Nyilas: XI. 23. – XII. 21. 
Ez a hónap a te időd, így minden ener-
giád a céljaidra összpontosíthatod. Az 

ünnepi időszak inspiráló találkozásokat 
hozhat, amelyek hosszú távon is hatással lehetnek 
rád. Légy nyitott az új ötletekre és lehetőségekre. 

 
Bak: XII. 22. – I. 20. 
Az év végi hajrában sikeresen lezárha-
tod a fontos projektjeidet, és elisme-

résben részesülhetsz. Az ünnepek során 
tölts több időt a családdal, mert ez most különö-
sen feltölt. 

 
Vízöntő: I. 21. – II. 19. 
Decemberben kreatív energiáid szár-
nyalnak, és új ötletekkel rukkolhatsz 

elő. Az ünnepi időszak baráti találkozók-
kal és izgalmas beszélgetésekkel lesz tele. Egy vá-
ratlan hír pozitívan befolyásolja az év végét. 

 
Halak: II. 20. – III. 20. 
Az év végi időszak a lelki feltöltődés 
és az elmélyülés jegyében telik. Az ün-

nepek alatt különösen fontos lesz, hogy 
hallgass a megérzéseidre, mert értékes felismeré-
seket hozhat.
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